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    BRM.0012.4.5.2014 
 

Protokół nr 47/2014 
 

posiedzenia Komisji  Budżetu i Finansów Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 17 kwietnia 2014 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 8
10

, zakończyło się o godz.11
00

. 
 

Członkowie Komisji i osoby zaproszone – obecni na posiedzeniu wg załączonych 

list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
 

Przebieg obrad: 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji, Pan Maciej Szota, który 

na podstawie listy obecności stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy wymagane 

przepisami kworum, w związku z czym obrady są prawomocne. 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2013 r. 

2.Sprawy wymagające opinii Komisji. 

3.Sprawy bieżące. 

4. Wpływy zmian finansowania przedszkoli publicznych i niepublicznych w latach 

2012 – 2013 i prognozy na rok 2014(przejazd do Przedszkola Niepublicznego 

„Stokrotka” ul. Krzymińskiego 6  w Inowrocławiu. 
 

Zaproponowano zmianę w  porządku obrad: 

1. Sprawy wymagające opinii Komisji, 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2013 r. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Wpływy zmian finansowania przedszkoli publicznych i niepublicznych  

w latach 2012 – 2013 i prognozy na rok 2014. 

Zaproponowany porządek obrad przyjęto i przystąpiono do jego realizacji (za - 4). 

 

Ad. 1. 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Proszę Panią Kierownik o przedstawienie przygotowanego materiału. 

 

Gabriela Tuszyńska- Kierownik Referatu Spraw Społecznych: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny Zasobów Pomocy 

Społecznej Miasta Inowrocławia”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Czy  podana w opracowaniu liczba mieszkańców jest aktualna?  
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Gabriela Tuszyńska- Kierownik Referatu Spraw Społecznych: 

Dane za dwa poprzednie okresy są zaciągnięte z danych GUS-u, dane z których 

korzystaliśmy wpisując rok bieżący, to są dane Urzędu Miasta. Nastąpi ich 

weryfikacja po ogłoszeniu danych GUS. Będzie to miało miejsce nie wcześniej, jak 

w połowie maja, Więc na chwilę obecną to jest najbardziej aktualna liczba 

mieszkańców w 2013 r. 

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Materiał jest dość obszerny, a czy dane statystyczne w nim zawarte są przez 

państwa wykorzystywane w codziennej pracy, czy one do czegoś służą? 

 

Gabriela Tuszyńska- Kierownik Referatu Spraw Społecznych: 

Tak. Często te dane są wykorzystywane w naszej pracy.  

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Czy ktoś ma jeszcze pytania?  Dziękujemy za wyjaśnienia. 

 

Kto z Państwa jest za pozytywnym  przyjęciem materiału?  

             jednogłośnie   (4 radnych za). 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. 3. 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Proszę panią Skarbnik o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 

za 2013 r., a następnie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2014. 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta : 

przedstawiła w sposób szczegółowy: 

1)  sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2013 rok,  

2) sprawozdanie finansowe sporządzone na dzień 31.12.2013 r.  

3) sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2013 r. Kujawskiego 

Centrum Kultury,  

4) sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2013 r. Biblioteki 

Miejskiej im. Jana Kasprowicza,  

5) informację o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia,  

6) uchwałę Nr 7/S/2014 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 4 kwietnia 2014 r. w sprawie wyrażenia opinii  

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Inowrocławia sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2013 rok wraz z informacją  

o stanie mienia  

 ( uchwała stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 19 maja 

2014 r.). 
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Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Pani Skarbnik w imieniu wszystkich członków Komisji gratuluję tak dobrze 

wykonanego budżetu. 

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

 Czy są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto z Państwa jest za pozytywnym przyjęciem sprawozdania?  

jednogłośnie (4 radnych za) 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. sprawozdanie. 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały zwiększającej budżet Miasta w zakresie dochodów 

 i wydatków o 519.017,00 zł  wraz z korektą załączoną do tego projektu. Ta 

korekta spowodowana została decyzją Wojewody, który przyznał dla Miasta 

dotacje na zasiłki okresowe w kwocie 1.032.422,00 zł. Prezydent włączył te 

dotacje do budżetu, tak aby zasiłki zostały wypłacone przed świętami 

mieszkańcom naszego Miasta. 

Przedstawiony projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

 Chciałbym zapytać o plan zwiększenia dochodów o podatek od nieruchomości  

o 300 tys zł. 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Pojawiła się taka możliwość, ponieważ Sąd przychylił się do wniosku Miasta 

 o odszkodowania  i otrzymaliśmy spłatę ponad 200 tys. zł z Sanatorium „Przy 

Tężni”. Również inni podatnicy złożyli wyższe deklaracje, aniżeli 

przewidywaliśmy i dlatego możemy powiększyć dochody . 

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Wykup dróg dotyczy jakiego rejonu? 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Dotyczy to ulic Polnej, Marulewskiej wg. planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

Kto z Państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały?  

 jednogłośnie (4 radnych za) 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

Czy są inne sprawy bieżące?  

Nie ma. 

Na dalszą część obrad komisja udała się do przedszkola „Stokrotka”.  

 

Po przybyciu na miejsce  

 

Ad. 4  

Magdalena  Kaiser  - Naczelnik Wydziału Oświaty, Promocji i Sportu:  

Przedstawiła zarys powstania przedszkoli niepublicznych oraz wpływy zmian 

finansowania przedszkoli publicznych i niepublicznych w latach 2012 – 2013 

 i prognozy na rok 2014. Pierwsze przedszkole niepubliczne powstało w 2004, 

kiedy Miasto przeprowadziło reorganizację przedszkoli. Było to przedszkole 

„Miś”. W 2005 r. powstało  przedszkole „Tęcza”, a w 2008 przedszkole nr 20 

zostało przekształcone w przedszkole „Stokrotka ” i dalej następne. W roku 2013 

w mieście było 9 tego typu placówek. 

Materiał stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Alicja Przybylińska - Dyrektor Przedszkola Niepublicznego „Stokrotka”: 

Przedstawiła na  przykładzie prowadzonego przez nią  przedszkola „Stokrotka” 

zmiany jakie zaszły w sposobie finansowania, a w rezultacie funkcjonowania 

przedszkola niepublicznego. Podkreślając, że mimo iż współpraca pomiędzy 

Urzędem, a Przedszkolem układa się dobrze, nie brakowało  i nie brakuje obaw  

o dalszą działalność placówki. Przedszkole Niepubliczne „Stokrotka” powstało na 

bazie dawnego Przedszkola nr 20 i rozpoczęło swoją działalność w 2008 roku. 

Mieści się w wolnostojącym piętrowym budynku zbudowanym specjalnie dla 

potrzeb edukacji przedszkolnej. Przedszkole mieści się w budynku należącym do 

Miasta. Przedszkole nie jest instytucją samodzielną i w związku z tym nie posiada 

zdolności zaciągania zobowiązań. Dlatego bez zgody i dotacji Prezydenta 

placówka nie może samodzielnie wykonywać dużych remontów. W ostatnim 

czasie w placówce naprawiono dach, wymieniono okna, liczymy jeszcze na 

wymianę kanalizacji, bo ona ma już ponad 30 lat. Nasze przedszkole posiada   

5 przestronnych, jasnych, dobrze wyposażonych w zabawki i pomoce dydaktyczne 

sal, szatnię, pełną kuchnię, hol. Przy 4 salach znajdują się łazienki dla dzieci,a przy 

jednej sali jest sala badawcza do  zajęć i zabaw z przyrody ożywionej  

i nieożywionej, jest również sala logopedyczna. Przedszkole ma własny, 

bezpieczny i dobrze zagospodarowany plac zabaw z piaskownicami, zjeżdżalniami 

i huśtawkami. Atutem przedszkola jest jego usytuowanie przy mało ruchliwej ulicy 

w okolicy Parku Solankowego, co sprzyja częstym i bezpiecznym spacerom, 

obserwacjom przyrodniczym i zabawom dzieci wśród parkowej przyrody. 

Placówka jest czynna w godzinach 6:00 – 17:00 od poniedziałku do piątku.  

W ramach prowadzonej działalności przedszkole gwarantuje dzieciom 

uczestniczącym do przedszkola posiłki (śniadanie, obiad, podwieczorek). Nadzór 



 5 

pedagogiczny nad przedszkolem sprawuje Kurator Oświaty. Organem 

kontrolującym jest również Wydział Oświaty Urzędu Miasta i Wydział Finansowy. 

Natomiast sprawy finansowe, organizacyjne, gospodarcze i kadrowo-płacowe 

prowadzimy we własnym zakresie. Zatrudnione są dwie panie: referent – bhp-

owiec i intendent, który prowadzi gospodarkę magazynową, zajmuje się zakupem i 

wydawaniem produktów potrzebnych do przygotowania posiłków. Odpłatność za 

pobyt dzieci w placówce wnoszona jest częściowo przez rodziców, opiekunów 

oraz na każde dziecko w wieku od 3-6 lat dotacje wnosi miasto. W tej chwili jest to 

dotacja wynosząca 75% stawki przypadającej na dziecko przedszkolu publicznym, 

czyli kwota 504 zł. Czesne w przedszkolu obecnie wynosi 170 zł. + 5zł za każdy 

dzień obecności dziecka, czyli średnio stawka wynosi 250 zł. W ramach czesnego 

są zajęcia z języka angielskiego, francuskiego, rytmika -  każdy dwa razy w 

tygodniu. Raz w miesiącu odbywają się zajęcia z gliny, teatrzyk oraz zajęcia 

logopedyczne. Do wszystkich zajęć zatrudniani są nauczyciele specjaliści. W 

naszym przedszkolu są  dzieci w trzech grupach wiekowych: 3-4 latki, 5-latki i 

dwie grupy 5-6 latków i każda z nich jest prowadzona przez  nauczycieli 

legitymujących się wykształceniem wyższym z przygotowaniem kierunkowym do 

pracy w przedszkolu. Nauczyciele ustawicznie podnoszą własne kwalifikacje, 

doskonalą i rozwijają posiadane umiejętności. Zatrudniona jest również pani 

metodyk, jako wsparcie dla nauczycieli. Przedszkole przygotowane jest na 

przyjęcie 147 dzieci, w tej chwili uczęszcza 135 dzieci, a na przyszły rok, na 

chwilę obecną zapisanych jest 132 dzieci. Planujemy, że będzie 5 oddziałów, w tej 

chwili są 4 oddziały. W ubiegłym roku otrzymaliśmy ”Władysławy”. Jest to 

nagroda za działalność na rzecz ochrony środowiska w regionie przyznawana przez 

społeczność uczniowską III LO. Nazwa statuetki pochodzi od Władysława 

Jagiełły, męża patronki szkoły, który jako jeden z pierwszych wydał akt prawny 

dotyczący ochrony przyrody. My otrzymaliśmy  tą statuetkę w kategorii placówka 

oświatowa. Mieliśmy w tym roku również mierzenie jakości pracy przez 

Kuratorium. Otrzymaliśmy trzy najwyższe  noty, czyli 3xA. Przedszkole ma jasno 

określone cele i konsekwentnie dąży do ich osiągnięcia. Wszyscy pracownicy 

przedszkola to ludzie, którzy kochają dzieci i potrafią nawiązać z przedszkolakami 

bliski, serdeczny, oparty na wzajemnym zaufaniu kontakt. Swoją pracę traktują 

jako powołanie, którym jest możliwość bycia uczestnikiem procesu twórczego 

rozwoju osobowości naszych wychowanków. Przedszkole stwarza, więc swoim 

wychowankom szanse do ciągłego doskonalenia umiejętności i pogłębiania 

wiedzy. Wprowadzane w przedszkolu innowacyjne programy, formy i metody 

pracy zapewniają nie tylko prawidłowy i efektywny rozwój dzieci, lecz również 

przyczyniają się do kształtowania kreatywnej postawy, rozwijania pomysłowości, 

wyobraźni i aktywności badawczej.  

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Czy ktoś ma pytania do materiału przedstawionego przez panią Dyrektor? 
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Henryk Procek : 

Pani Dyrektor co trzeba zrobić żeby wytworzyć takie dobre relacje między 

pracodawcą, pracownikami? 

 

Alicja Przybylińska - Dyrektor Przedszkola Niepublicznego „Stokrotka”: 

Nie zawsze jest to prosta sprawa. Myślę, że najważniejszą rzeczą jest to, że potrafię 

przyznać się do swojego błędu i przyznać rację innemu pracownikowi. Ważne jest 

również  podejście do pracy, że to nie jest mus, ”kara”. Przychodzę tutaj  

z największą przyjemnością i to pewnie również wpływa na nasze relacje. 

 

Waldemar Kwiatkowski: 

Czy w przedszkolu odbywają się również jakieś dodatkowe płatne zajęcia? 

 

Alicja Przybylińska - Dyrektor Przedszkola Niepublicznego „Stokrotka”: 

Tak. Odbywają się dodatkowe zajęcia korekcyjne płatne i zajęcia logopedyczne dla 

dzieci  u  których stwierdzono wady wymowy. 

 

Jerzy Stachowiak: 

Czy obowiązują was takie same kontrole jak w przedszkolach publicznych? 

 

Alicja Przybylińska - Dyrektor Przedszkola Niepublicznego „Stokrotka”: 

Tak, a wdaje się, że jest ich może jeszcze więcej. Są to zarówno kontrole  

z Sanepidu, Policji, Straży Miejskiej, jak i z Urzędu Miasta. Rachunki prowadzę  

w dwóch teczkach. Jedną z działalności, a drugą z dotacji. 

 

Jerzy Stachowiak: 

Czy możemy powiedzieć, że  koszty  utrzymania dziecka w przedszkolu 

publicznym są dużo wyższe, niż w placówce niepublicznej? 

 

Magdalena  Kaiser  - Naczelnik Wydziału Oświaty, Promocji i Sportu:  

Są wyższe jeśli chodzi o nasz budżet. Ale przedszkola publiczne są konkurencyjne 

dla niepublicznych, ze względu na koszty ponoszone przez rodziców. Ponieważ 

rodzice  płacą tylko 1 zł za godz., gdy dziecko przebywa ponad 5 godz.  

przedszkolu.  Do tej pory przedszkola opłacane były z budżetu Miasta. Od 

września dostaliśmy dotacje na każde dziecko. 

 

Henryk Procek : 

Czy do naszych przedszkoli uczęszczają również dzieci z gminy, czy w gminie są 

też przedszkola niepubliczne?  

 

 

 

 

 



 7 

Alicja Przybylińska - Dyrektor Przedszkola Niepublicznego „Stokrotka”: 

Z mojej obserwacji wynika, że kiedy 6 lat temu otwierane było  przedszkole 

 „ Stokrotka”, więcej było dzieci z gminy. W tej chwili w gminie powstało dużo 

punktów przedszkolnych. My w pierwszej kolejności przyjmujemy dzieci z Miasta, 

ale są również dzieci z okolic.  

 

 

Maciej Szota – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Dziękuję bardzo pani Dyrektor za obszerne wyjaśnienia 

Kto z państwa jest za przyjęciem materiału . Wpływy zmian finansowania 

przedszkoli publicznych i niepublicznych w latach 2012 – 2013 i prognozy na rok 

2014. 

4 radnych- za 

 

Czy są inne sprawy bieżące? Nie ma. W związku z wyczerpaniem porządku obrad 

zamykam posiedzenie Komisji. 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 
 

Maciej Szota 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

 

Katarzyna Marciniak 


